
                                                    
Protokół Nr XXX/2008 

 z XXX sesji Rady Miasta Ostrołęki  
odbytej 29 kwietnia  2008 rok 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ostrołęce przy Placu Bema 1 w dniu 
29 kwietnia  2008 r.  
Na sesji w dniu 29 kwietnia 2008 roku podjęto następujące uchwały:  
 

• Uchwała Nr 196/XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Ostrołęki absolutorium z tytułu wykonania budŜetu miasta 
Ostrołęki za 2007 rok, 

• Uchwała Nr 197 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie zwolnienia 
z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu,  

• Uchwała Nr 198 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku zmieniającej uchwałę 
w sprawie dochodów własnych jednostek budŜetowych Miasta Ostrołęki, 

• Uchwała Nr 199 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia  2008 roku  zmieniającej uchwałę  
w sprawie zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej na prefinansowanie inwestycji 
realizowanej w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego, 

• Uchwała Nr 200 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku uchylającej uchwałę                    
w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej (termomodernizacja obiektu Zespołu Szkół Zawodowych nr 2 
z internatem), 

• Uchwała Nr 201 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                          
i Gospodarki Wodnej (termomodernizacja budynku hotelu MOSiR w Ostrołęce), 

• Uchwała Nr 202 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości będących w uŜytkowaniu wieczystym OSM) 

• Uchwała Nr 203 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie udzielenia 
bonifikaty, 

• Uchwała Nr 204 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. numerem 50070/2 o pow. 0,2905 ha, poł.                     
w Ostrołęce przy ul. Prądzyńskiego), 

• Uchwała Nr 205 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. numerem 31355/1 o pow. 0,1699 ha, poł.                   
w Ostrołęce przy ul. Korczaka), 

• Uchwała Nr 206 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie udzielenia 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. numerem 51355/2 o pow. 0,0572 ha, poł 
przy ul. Korczaka), 

• Uchwała Nr 207 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie zmian               
w budŜecie Miasta Ostrołęki na 2008 rok, 

• Uchwała Nr 208 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie nadania 
odznaki  „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Pani Alinie Barbarze Nowis, 



• Uchwała Nr 209 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie nadania 
odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Zbigniewowi Michałowi 
Tańskiemu, 

• Uchwała Nr 210 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie nadania 
odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Andrzejowi Jabłońskiego, 

• Uchwała Nr 211 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie nadania 
odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Czesławowi Leszkowi Sokollowi, 

• Uchwała Nr 212 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta, 

• Uchwała Nr 213 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta, 

• Uchwała Nr 214 /XXX /2008 z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta, 

 
W dniu 29 kwietnia 2008 r., w sesji uczestniczyło 20 radnych. 
Nieobecni usprawiedliwieni – Wiesław Szczubełek, Marek Sutnik, Wojciech Zarzycki 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył XXX sesję Rady Miasta. Powitał 
Prezydenta Miasta Janusza Kotowskiego, Wiceprezydenta Miasta Pawła Stańczyka, 
wszystkich zaproszonych gości, przedstawicieli prasy oraz Radnych. Stwierdził 
prawomocność obrad /lista obecności - załącznik do protokołu/.  
 
 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – zaproponował na sekretarza radnego 
Sławomira Kota. Radny wyraził zgodę. 
Głosowanie: 
Za - 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
 
 3. Przedstawienie porządku obrad oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przedstawił porządek obrad sesji. 
Wprowadził do porządku sesji następujące uchwały. 

• w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu, pkt 15a, 
•  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta / dot. skargi Lucjana 

Suchonia/ pkt 20a, 
• w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta / dot. skargi skarga 

Mieszkańców  osiedla Łęczysk  i Sienkiewicza pkt 20b, 
• w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta / dot. skarga Rady 

osiedla Leśne oraz Mieszkańców  osiedla Leśne pkt 20c. 
 Uwagi nie zostały wniesione. 
 

Głosowanie: 
Za - 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Porządek został przyjęty. 
 
 



4.  Przyjęcie protokołu XXVIII sesji Rady Miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał po głosowanie protokół                          
z XXVIII sesji Rady Miasta, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 2 
Protokół został przyjęty. 
 
 5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki wraz z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki absolutorium                  
z tytułu wykonania budŜetu miasta Ostrołęki za 2007 rok,  

Sprawozdawca Komisji Rewizyjnej Grzegorz Płocha -  przedstawił sprawozdanie Komisji 
dotyczące projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki 
absolutorium z tytułu wykonania budŜetu miasta Ostrołęki za 2007 rok.  
Ustawa o samorządzie gminnym nakłada na samorząd szczególny tryb rozpatrywania 
sprawozdania z wykonania budŜetu przez organ wykonawczy – Prezydenta Miasta. Ustawa 
przekazuje wyraźną delegację komisji rewizyjnej, która jako jedyna spośród wszystkich 
statutowych komisji rady ma obowiązek a jednocześnie przywilej przedstawić radzie wniosek 
o udzielenie prezydentowi miasta absolutorium z tytułu wykonania budŜetu miasta za rok 
2007. Na Prezydencie Miasta ciąŜy obowiązek przedłoŜenia Radzie oraz RIO sprawozdania            
z wykonania budŜetu za poprzedni rok do 20 marca. Prezydent powyŜszy obowiązek wypełnił 
w terminie. Komisja Rewizyjna procedurę absolutoryjną rozpoczęła na posiedzeniu w dniu 26 
marca br. i postanowiła, Ŝe sprawozdaniem z wykonania budŜetu zajmą się dwie podkomisje 
złoŜone z członków komisji rewizyjnej. Jedna podkomisja do analizy budŜetu pod kątem 
dochodów a druga pod kątem wydatków. W skład podkomisji analizującej dochody weszli 
radni Ewa śebrowska-Rosak – jako przewodnicząca podkomisji oraz Lesław Chojnowski, 
Adam Kurpiewski i Maciej Kleczkowski. Podkomisja badająca dochody spotkała się dwa 
razy, tj. w dniach 08 i 09 kwietnia br. W skład podkomisji rozpatrującej wydatki weszli radni 
Grzegorz Płocha – przewodniczący oraz Stanisława Watrakiewicz, Magdalena Jaworowska, 
Wiesław Stypiński. Podkomisja odbyła dwa posiedzenia w dniach 07 i 09.04. Podkomisje 
wypracowały swoje stanowisko zawierające się w protokołach, które następnie zostały 
przeanalizowane 10.04 na posiedzeniu komisji rewizyjnej. Łączne dochody w 2007 rok 
wyniosły 176.858.347,06. tj o 0,20% więcej od planu rocznego po zmianach. Prawidłowy 
wynik dochodów został uzyskany dzięki bardzo wysokiej realizacji dochodów własnych               
w kwocie 84.778.649,49 zł – tj. 110,55% oraz przekazanie przez jednostki zewnętrzne 
pełnych kwot dotacji. Przyczyniło się to do tego, Ŝe miasto osiągnęło nadwyŜkę budŜetu w 
kwocie 10.226.459,22 zł. Natomiast wyŜsze od przewidywanych dochody osiągnięto z tytułu 
podatku od nieruchomości, opłaty skarbowej, systematycznie wzrastają dochody z tytułu 
podatku od środków transportu co świadczy o dobrej polityce wobec lokalnych 
przedsiębiorców transportowych, podatku od czynności cywilno-prawnych, udziału                      
w podatkach dochodowych od osób fizycznych. Plan wydatków po zmianach wyniósł 
174.656.238 zł. Ostatecznie wydatki zostały zrealizowane w kwocie 166.631.887,84 zł tj. 
95,41% planu. Na dobrym poziomie zrealizowano plan wydatków w działach: administracja 
publiczna – 95,53%, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 99,24%, oświata i 
wychowanie 98,32%, pomoc społeczna 97,95% i pozostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej – 99,29. Natomiast na poziomie zadowalającym moŜna przyjąć realizację 
wydatków w następujących działach: przetwórstwo przemysłowe – 93,65%, ochrona zdrowia 
– 92,69%, gospodarka komunalna i mieszkaniowa – 91,01%, kultura fizyczna i sport – 
93,47%. Nadal na niskim poziomie utrzymuje się realizacja planu wydatków w zakresie 



inwestycji. Za rok 2007 wydatki inwestycyjne zrealizowane zostały w kwocie 17.056.889,50 
zł tj. na poziomie 77,98% planu. Niski poziom wydatków osiągnięto takŜe w następujących 
działach: transport i łączność – 82,95%, gospodarka mieszkaniowa – 88,76%, działalność 
usługowa – 85,90%, informatyka – 85,99%, obsługa długu publicznego – 81,69%, turystyka – 
55,60%. Komisja sięgnęła do wyjaśnień złoŜonych przez osoby odpowiedzialne za realizację 
poszczególnych zadań. Z uzyskanych wyjaśnień wynika, Ŝe wśród przyczyn mających wpływ 
na taki przebieg realizacji budŜetu są m. In. długotrwałe procedury związane ze 
sporządzeniem dokumentacji, przedłuŜające się prace (czyli niedotrzymywanie terminów 
umów) uniemoŜliwiające uregulowanie zobowiązań finansowych, jak równieŜ część 
planowanych zadań wydłuŜyło czas realizacji i płatności następują w roku następnym. Po 
stronie wydatków daje się zauwaŜyć poprawę w stosunku do roku poprzedniego, jak równieŜ 
warto podkreślić fakt, Ŝe Ŝadne wydatki nie przekroczyły przyjętego planu, co wpływa na 
pozytywną ocenę gospodarki finansowej miasta. W dyskusji członkowie komisji zwracali 
uwagę, by dokładano wszelkich starań, aby przyszłe sprawozdania dokładniej uzasadniały 
sytuacje, w których wykonanie dochodów i wydatków zdecydowanie odbiega od załoŜonego 
planu. Jak równieŜ podtrzymano wniosek z roku ubiegłego, aby dyrektorzy wydziałów 
przedkładali komisji rewizyjnej kwartalne sprawozdania z wykonania zadań. 
Po dyskusji oba protokoły zostały przyjęte, a następnie komisja rewizyjna wydała pozytywną 
opinię o wykonaniu budŜetu przez Prezydenta Miasta za rok 2007 i przekazana RIO.  
Komisja Rewizyjna w dniu 28.04 ponownie odbyła posiedzenie w celu zapoznania się                    
z pozytywną uchwałą RIO z dnia 15.04. 
Komisja Rewizyjna po zbadaniu sprawozdania z wykonania budŜetu miasta Ostrołęki 
pozytywnie zaopiniowała jego wykonanie i wnioskowała o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta z tytułu wykonania budŜetu za rok 2007. 
Prezydent Miasta Janusz Kotowski  - przedstawił uzasadnienie Radzie Miasta Ostrołęki ze 
swojej działalności finansowej za 2007 rok.  
Realizacja budŜetu Miasta Ostrołęki - w 2007 roku - przebiegała na podstawie uchwalonego 
budŜetu miasta na 2007 rok - Uchwałą Nr 25/IV/2007 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 4 
stycznia 2007 roku, przy uwzględnieniu zmian budŜetowych wprowadzonych w tym okresie 
Uchwałami Rady Miasta i Zarządzeniami Prezydenta Miasta. Dochody budŜetowe, pomimo 
wahań w realizacji niektórych wpływów, zostały osiągnięte, na łączną kwotę – 
176.858.347,06 zł, co stanowi 100,20%, względem planu rocznego – po zmianach, 
wynoszącego kwotę – 176.509.275 zł. Prawidłowy wynik dochodów osiągnięty w 2007 
roku, wynika z  wysokiej realizacji dochodów własnych – ogólny wskaźnik wyk. – 110,55%. 
przekazania do budŜetu Miasta, przez zewnętrzne jednostki, pełnych kwot dotacji, względem 
planu, tj. 
a/ Mazowiecki Urząd Wojewódzki, tytułem dotacji celowej na zadania inwestycyjne 
(zlecone) – 100,0% 
b/ Ministerstwo Finansów, tytułem poszczególnych części subwencji: oświatowej – 
100,0%, uzupełniającej – 100,0%, wyrównawczej – 100,0%, równowaŜącej – 
100,0%, 
c/ Samorząd Województwa Mazowieckiego (zadania bieŜące) – 100,0%, 
d/ Środki na zadania własne inwestycyjne, pozyskane z innych źródeł - Ministerstwo 
Sportu i Turystyki (z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej), tytułem dotacji celowej na 
zadanie inwestycyjne (dot. boiska sport. przy SP Nr 10) – 100,0%, 
e/ Jednostki samorządowe, na zadania bieŜące realizowane na podstawie porozumień 
(w zakresie oświaty i pomocy społecznej) – 100,07%. Wydatki budŜetowe wykonano w 2007 
roku, na kwotę – 166.631.887,84 zł,co stanowi  95,41 % planu, w kwocie – 174.656.238 zł, z 
tego zrealizowano: 

• zadania bieŜące, na kwotę – 149.574.998,34 zł, tj. 97,90% planu rocznego (152.782.775 



zł) oraz 89,76% w strukt.wyd.ogółem, 
• wydatki inwestycyjne, na kwotę – 17.056.889,50 zł, stanowiącą 77,98% planu rocznego 

(21.873.463 zł) oraz 10,24% w strukturze wydatków ogółem. 
NadwyŜka, przychody, rozchody – stan na dzień 31 grudnia 2007 roku: 
NadwyŜka budŜetu (róŜnica między kwotą osiągniętych dochodów ogółem, a kwotą 
poniesionych wydatków ogółem), stanowi kwotę 10.226.459,22 zł. Przychody stanowiły 
kwotę 7.904.058,61 zł,uzyskaną z wolnych środków jako przychodów z tytułu innych 
rozliczeń krajowych.  Rozchody  stanowiły kwotę – 2.133.000 zł, obejmującą: 

• spłatę poŜyczek, w kwocie – 433.000 zł, zaciągniętych w WFOŚ i GW, 
• wykup wyemitowanych papierów wartościowych – 1.700.000 zł. 

Zobowiązania według stanu na dzień 31 grudnia 2007 roku, Miasto posiadało zobowiązania 
według tytułów dłuŜnych, na łączną kwotę – 36.469.629,53 zł, z tego: 
1/ papiery wartościowe (długoterminowe) – 29.200.000 zł, 
2/ kredyty i poŜyczki ( długoterminowe), łącznie – 7.169.886,08 zł (w tym: 
wobec WFOŚiGW. – 856.999,99 zł, wobec Banku Gospodarstwa Krajowego 6.312.886,09 
złotych. 
3/ zobowiązania wymagalne (z tyt. dostaw towarów i usług), ogółem – 99.743,45 zł, tj. 
a/ w jednostkach budŜetowych, łącznie – 32.907,65 złotych. 
Osiągnięte w 2007 roku dochody budŜetowe, na kwotę – 176.858.347,06 zł, 
Obejmują dochody własne (łącznie z udziałami w podatkach stanowiących dochód budŜetu 
państwa, przekazanymi dla miasta i powiatu, w łącznej kwocie 40.596.878,74 zł) - wykonane 
w łącznej kwocie – 84.778.640,49 zł, tj. 110,55% planu 76.690.979 zł; w strukturze 
dochodów –47,94 %. Na ogólną kwotę wykonanych dochodów własnych Miasta Ostrołęki 
(84.778.640,49 zł), złoŜyły się: 
Wpływy z podstawowych dochodów podatkowych oraz innych opłat stanowiących dochody 
j.s.t. na podstawie ustaw - (bez udziałów dla gminy i powiatu w podatkach stanowiących 
dochód budŜetu państwa  w łącznej kwocie – 28.192.789,21 zł, tj. 
104,60% planu po zmianach, w kwocie – 26.952.874 zł; Zrealizowane wpływy obejmują: 

• podatek od nieruchomości – 20.990.395,37 zł, tj. 101,16%, z tego: 
• od osób prawnych 17.937.772,52 zł, tj. 100,49%, 
• od osób fizycznych 3.052.622,85 zł, tj. 105,26%, 
• podatek od środków transportowych. – 1.480.101,15 zł, tj. 134,55%, z tego: 
• od osób prawnych - 606.525,31 zł, tj. 173,29%, 
• od osób fizycznych - 873.575,84 zł, tj. 116,48%, 
• podatek rolny (od osób fiz. i prawn.), w kwocie – 23.188,58 zł, tj. 105,40%, 
• podatek leśny (od osób fiz. i prawn.), w kwocie – 2.151,46 zł, tj.143,43%, 
• podatek od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacany w formie karty 

podatkowej, w kwocie – 397.721,83 zł, tj. 88,38%, 
• podatek od czynności cywilnoprawnych (od osób fiz. i prawn) –1.757.746 zł, tj. 

169,50%, 
• podatek od spadków i darowizn – 479.437,10 zł, tj. 239,72%, 
• podatek od posiadania psów – 21.593,30 zł, tj. 79,98 %, 
• wpływy z opłaty targowej – 474.730,77 zł, tj. 105,50%, 
• wpływy z opłaty skarbowej – 1.372.034,08 zł, tj. 87,95 %, 
• wpływy z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaŜ alkoholu –693.479,16 zł, tj. 

99,07%, 
• wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez j.s.t. na podstawie odrębnych 

ustaw – 238.431,31 zł, tj. 103,67%, z tego: 
• dochody za zajęcie pasa drogowego – 176.722,70 zł, 



• wpływy z opłaty adiacenckiej – 4.858,61 zł, 
• wpływy za wpisy do ewidencji działalności gospodarczej – 56.850 zł, 
• rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach 

lokalnych – 216.374 zł, tj. 100,0%, 
• odsetki od nieterminowych wpłat z tyt. pod. i opłat – 45.369,62 zł, tj. 22,66% planu 

200.200 zł),- pozostałe odsetki – 35,48 zł, 
 Udziały miasta w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa –40.596.878,74 zł, tj. 
110,19% planu w kwocie – 36.842.470 zł, z tego: 

• udziały gminy, na łączną kwotę – 31.813.112,35 zł, tj. 110,80% planu w 
kwocie 28.713.129 zł, z tego: 

• w podatku dochodowym od osób fizycznych, w kwocie – 28.989.880 zł, 
tj. 108,12% planu , 

• w podatku dochodowym od osób prawnych, w kwocie – 2.823.232,35 zł, tj. 148,59%, 
• udziały powiatu, na łączną kwotę – 8.783.766,39 zł, tj. 108,05% planu w kwocie 

8.129.341 zł, z tego: 
• w podatku dochodowym od osób fizycznych, w kwocie – 8.194.649 zł, 

tj. 108,12%, 
• w podatku dochodowym od osób prawnych, w kwocie – 589.117,39 zł, tj. 107,11%. 

Podsumowując wykonanie dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych, naleŜy stwierdzić, 
iŜ nie budzi ono większych zastrzeŜeń. Nieco niŜsze niŜ planowano, wykonanie z tytułu 
podatku od posiadania psów 79,98%, ma związek z duŜą ilością odpisów dokonanych na 
pisemne oświadczenia podatników, iŜ psa juŜ nie posiadają. Czynnikiem, który zawaŜył na 
wykonaniu zobowiązania z tego tytułu było równieŜ to, iŜ mimo wielokrotnego 
podejmowania czynności egzekucyjnych nie udało się w całości zrealizować naleŜności od 
osób zalegających we wpłatach. Szczególnie dobre wykonanie odnotowano w podatku od 
środków transportowych osób prawnych 173,29% . Wynika to z faktu, Ŝe do Ostrołęki 
przeniosła swój oddział duŜa spółka zajmująca się leasingiem środków transportu, tj. 
„Reiffeisen Leasing Polska S.A.. Samochody cięŜarowe i ciągniki siodłowe oddawane w 
leasing, jako zarejestrowane na tę firmę, podlegają opodatkowaniu według właściwości 
miejscowej w Ostrołęce. Ponadto, od dłuŜszego czasu utrzymuje się dobra koniunktura w 
transporcie, co przekłada się na znaczący przyrost ilości środków transportowych 
podlegających opodatkowaniu, będących w posiadaniu coraz większej ilości podmiotów 
gospodarczych., zajmujących się transportem. drogowym. Bardzo dobre wykonanie jest teŜ w 
podatkach od nieruchomości, rolnym i leśnym. Ma to związek z większym zaangaŜowaniem 
w windykację ww. naleŜności. Wystawiono łącznie 900 upomnień w ww. podatkach na kwotę 
713 333,20 zł oraz 285 tytułów wykonawczych, na łączną kwotę 616 276 zł. Niepełne 
wykonanie dochodów odnotowano z tytułu opłaty skarbowej (87,95%). NaleŜy zaznaczyć, iŜ 
wpływy z tego tytułu, podobnie jak wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych 
wykonanie 169,50%, są trudne do zaplanowania, zaleŜą bowiem, w przypadku opłaty 
skarbowej - od ilości wydawanych decyzji, postanowień, zaświadczeń i innych czynności 
urzędowych przez organy administracji oraz w przypadku podatku od czynności 
cywilnoprawnych, od ilości transakcji kupna-sprzedaŜy, zamiany, działu spadków, itp. Ilość 
ta na etapie planowania nie jest moŜliwa do oszacowania, moŜna jedynie opierać się na 
wykonanych dochodach z roku poprzedniego. Szczególnie dobre wykonanie odnotowano                
w podatku od spadków i darowizn 239,72%, realizowanym przez Urzędy Skarbowe. Niepełne 
wykonanie dochodów nastąpiło w podatku dochodowym od osób fizycznych, opłacanym                 
w formie karty podatkowej 88,38%. Przyczyn naleŜy upatrywać przede wszystkim                       
w trudnościach z wyegzekwowaniem zaległości podatkowych, wynoszących na koniec okresu 
sprawozda. ok. 300.000 zł. Dochody z gospodarki mieszkaniowej: gospodarki gruntami                  
i nieruchomościami, pozostałej działalności, w kwocie – 8.149.187,25 zł. 



Na wykonanie dochodów złoŜyły się: 
• wpływy z opłat za zarząd, uŜytkowanie wieczyste nieruchomości – 692.592,18 zł, tj. 

89,95%, 
• wpływy z róŜnych opłat (opracowanie dokumentacji geodezyjnej i operatów 

szacunkowych na potrzeby gospodarki gruntami i nieruchomościami – 47.461,25 zł, tj. 
110,38%, 

• wpływy z tytułu najmu i dzierŜawy mienia komunalnego przez osoby fizyczne i prawne, 
łącznie – 779.813 zł tj. 98,09% planu 795.000 zł, z tego: 

• dzierŜawa targowa – 382.078,43 zł, 
• czynsze OTBS – 222.882,76 zł, 
• czynsze dzierŜawne – 123.662,81 zł, 
• dzierŜawa pól grzebalnych – 51.189 zł, 
• wpływy z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego przysługującego 

osobom fizycznym, w prawo własności 125.968,26 zł, tj. 157,46% planu, 
• wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania 

wieczystego nieruchomości– 6.082.766,38 zł, tj. 167,06%; 
Dochody uzyskano z tytułu: 

• sprzedaŜy gruntów, w przetargu: połoŜonych przy ulicach: Obozowej, 
Kaszubskiej, Łęczysk, Gorbatowa, Jana Kazimierza, Bohaterów Westerplatte, w trybie 
bezprzetargowym: połoŜonych głównie przy ulicy Boh. Westerplatte oraz ze sprzedaŜy na 
własność gruntu będącego w uŜytkowaniu wieczystym – na łączną kwotę 5.784.342,38 zł, 

• sprzedaŜy lokali mieszkalnych dotychczasowym najemcom w trybie bezprzetargowym, 
na łączną kwotę – 298.424 zł sprzedano 27 lokali. Wysokie wpływy ze sprzedaŜy 
składników majątkowych zostały spowodowane m.in. uzyskaniem podczas przetargów, 
cen nieruchomości wyŜszych od przewidywanych (np. za nieruchomość przy ul. 
Gorbatowa zaplanowano kwotę 1.500.000 zł, zaś uzyskano w przetargu kwotę 
2.180.000 zł), ponadto uzyskano nieplanowaną kwotę 1.963.448 zł, ze sprzedaŜy w 
trybie bezprzetargowym, gruntów na rzecz Warmińsko- Mazurskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej. 

• wpływy z róŜnych dochodów bez dochodów ZOOiAZB w kwocie 36.127,49 zł)  łącznie 
35.551,58 zł, z tego zwrot odszkodowań z tyt. wywłaszczeń – 28.212,24 zł, zwroty za 
korzystanie z energii elektrycznej na targowiskach – 7.339,34 zł, 

• odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu naleŜnych opłat oraz pozostałe odsetki – 
10.062,50 zł, 

• dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, z tytułu 
gospodarowania mieniem Skarbu Państwa 25% wpływów na rzecz miasta 374.972,10 
zł. 

Pozostałe dochody, w kwocie – 7.839.785,29 zł, z tego: 
• realizowane przez Urząd Miasta – na kwotę 3.094.612,98 zł, z tego: 
• czynsze dzierŜawne kół łowieckich i odsetek (rozdz.01095 – 148,73 zł, 
• opłaty za parkingi – 258.329,76 zł - rozdz. 60015, 60016, § 0690 (w ciągu dróg: 

powiatowych – 34.070,77 zł, gminnych – 224.258,99 zł), 
• kary umowne za nieterminową realizację umów, łącznie – 3.042,77 zł, – 332,55), 
• odszkodowanie od Towarzystwa Ubezpieczeniowego Allianz Polska SA za zniszczony znak 

drogowy – 561,66 zł  
• wpłaty komitetów społecznych na wspólnie realizowane zadania inwestycyjne – 139.919,17 

zł, 
• opłata komunikacyjna – 1.192.360,95 zł (rozdz.75023,§ 0420), 
• opłaty za wydawanie koncesji na TAXI – 12.752 zł (rozdz.75023,§ 0590), 



• opłaty za egzaminy w zakr. uprawnień komunikacyjnych – 4.287,04 zł 
• wynajem pomieszczeń w budynkach UM – 380 zł (czynsz mieszkalny – 

180 zł, wynajem sal – 200 zł), 
• róŜne dochody, łącznie – 205.435,98 zł  m.in.refundacja kosztów zatrudnienia z 

Pow.Urz.Pracy, wpłaty za rozmowyprywatne pracowników, specyfikacje, dzienniki 
budowy, rozliczenia z lat ubiegłych), 

• opłaty za wydawanie kart wędkarskich – 1.366,08 zł, 
• wynajem pomieszczeń administrowanego budynku przy ul. Gorbatowa 15  – 

596.917,89 zł, 
• wpływy z mandatów nałoŜonych przez StraŜ Miejską– 188.611,06 zł oraz koszty 

upomnienia – 8,80 zł, 
• odsetki od środków na rachunkach bankowych  - 422.595,22 zł, 
• odsetki od środków unijnych na rachunkach bankowych, dotyczących programu Socrates 

Comenius, stypendiów dla uczniów i studentów, budowy ulic – 1.875,67 złotych. 
• dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej łącznie - 

60.074,13 zł, z tego: dochody uzyskane z tytułu wydawania dowodów osobistych - 
17.861,54 zł, zwrot zaliczki alimentacyjnej- MOPR - - 42.212,59 zł, 

• odsetki od nieterminowych płatności – 27,81 zł za wynajem pomieszczeń bud. ul. 
Gorbatowa – 17,38 zł, nietermin. zwrot dotacji - 12,30 zł) 

• zwrot dotacji przez stowarzysz. za 2006 r. – 150 zł, 
• wynajem pomieszczeń MOSiR-u  – 1.163,93 zł, 
• wpłaty spółdzielni mieszkaniow., za oświetlenie ich terenu – 3.161,71 zł oraz wpłaty 

Urzędu Telekomunikacji, za oświetlenie kabin telefonicznych – 1.442,62 złotych. 
• dochody realizowane przez ZOOiAZB, w zakresie transportu, gospodarki 

mieszkaniowej, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska oraz oświaty łączna 
kwota – 381.179,30 zł, z tego m.in. refundacja kosztów wynagrodzeń i pochodnych przez 
Powiatowy Urząd Pracy , w związku z zatrudnieniem pracowników w ramach prac 
interwencyjnych, sprzedaŜ składników majątkowych, odsetki od środków na rachunku 
bankowym.  

• dochody realizowane przez szkoły podstawowe przekazane na konto UM - 112.974,90 
zł, tj. 106,82 % planu 105.760 zł. 

Wpływy obejmowały: dochody z wynajmu pomieszczeń – 69.781,80 zł,wpływy z usług - 
4.510 zł, wpływy ze sprzedaŜy składników majątkowych –868,90 zł, odsetki od środków na 
rachunkach bankowych – 6.812,41 zł, wpływy z róŜnych dochodów refundacja kosztów przez 
PUP, z tyt. zatrudniania w ramach prac interwencyjnych– 31.001,79 zł, dochody realizowane w 
Przedszkolach Miejskich , przekazane na konto UM - 1.830.044,40 zł, tj. 102,41% planu. 
Wpływy obejmowały: 

• dochody z wynajmu pomieszczeń – 26.412,36 zł, 
• wpływy z usług (odpłatność rodziców za dzieci przebywające w placówkach) – 

1.757.410,76 zł, 
• odsetki od środków na rachunkach bankowych – 6.347,03 zł, 
• wpływy z róŜnych dochodów (refundacja kosztów przez PUP, z tyt. zatrudniania w ramach 

prac interwencyjnych) – 39.874,25 zł, 
• dochody realizowane w Gimnazjach przekazane na konto UM - 57.934,99 zł, tj. 

112,50% planu 51.496 zł; 
Wpływy obejmowały: 

• dochody z wynajmu pomieszczeń – 34.031 zł, 
• wpływy z usług - 3.100,50 zł, 
• wpływy ze sprzedaŜy składników majątkowych – 346,60 zł, 



• odsetki od środków na rachunkach bankowych – 3.281,92 zł, 
• wpływy z róŜnych dochodów (refundacja kosztów przez PUP, z tyt. zatrudniania w ramach 

prac interwencyjnych) – 17.174,97 zł, 
• dochody realizowane w Liceach Ogólnokształcących, przekazane na konto UM, łącznie 

- 38.723,96 zł, tj. 95,18% planu 40.686 zł; 
 

Wpływy obejmowały: 
• dochody z wynajmu pomieszczeń, miejsc na reklamy – 31.108,07 zł, 
• wpływy z usług - 6.563 zł, 
• odsetki od środków na rachunkach bankowych – 363,09 zł, 

• wpływy z róŜnych dochodów – 689,80 zł, 
• dochody realizowane w Zespołach Szkół Zawodowych, przekazane na konto UM, 

łącznie - 123.360,58 zł (bez kwoty 332,55zł, która jest dochodem UM), tj. 101,58% planu 
121.443 zł; Wpływyobejmowały: 

• wpływy z róŜnych opłat – 1.896 zł, 
• dochody z wynajmu pomieszczeń – 113.536,83 zł, 
• odsetki od środków na rachunkach bankowych – 533,14 zł, 
• wpływy z róŜnych dochodów – 7.394,61 zł, 
• dochody realizowane w Centrum Kształcenia Praktycznego przekazane na konto UM, 

łącznie - 185.100,56 zł (bez kwoty 8.770 zł  tj. 154,25% planu 120.000 zł; 
Wpływy obejmowały: 

• wpływy z usług wykonywanych przez uczniów, w ramach kształcenia, na łączna kwotę 
– 184.543,17 zł (m.in. w zakresie usług: ślusarskich, instalacji elektrycznych, transportowych, 
dotyczących badań technicznych pojazdów i naprawy pojazdów. Środki te przeznaczano 
m.in. na zakup części i materiałów niezbędnych do prowadzenia praktycznej nauki 
uczniów, - odsetki od środków na rachunku bankowym – 10,39 zł, 

• wpływy z róŜnych dochodów (odlicz. pod.VAT za m-c XII 06 r.) – 547 zł, 
• dochody realizowane w zakresie pomocy społecznej, przekazane konto UM, w kwocie - 

1.881.135,77 zł, tj. 
• kary pienięŜne zasądzone przez Sąd na rzecz Domu Dziecka – 580 zł, 
• wpłaty rodziców (częściowa odpłatność), za dzieci przebywające w Domu Dziecka – 

520,28 zł, 
• dochody za wynajem pomieszczeń (WPOW) – 7.748 zł, 
• wpływy z usług – 1.600.874,01 zł, z tego: odpłatność pensjonariuszy DPS ul. Rolna – 

1.520.195,79 zł, odpłatność członków rodzin zaosoby przebywające w domach pom. 
społecz. – 34.698,51 zł, wpływy z usług (Dom Dziecka) – 20.460,60 zł, odpłatność za 
usługi opiekuńcze (MOPR) – 25.519,11 zł, 

• odsetki od środków na rachunkach bankowych placówek pomocy społecznej – 1.614,76 
• darowizny na rzecz Ośrodka Adopcyjno-Opiekuńczego – 4.593,80 zł, 
• wpływy z róŜnych dochodów placówek opieki społ. – 265.204,92 zł  dochody 

realizowane w zakresie polityki społecznej (dz. 853), przekazane na konto UM, w 
kwocie - 78.707,43 zł,  

• dochody w Ŝłobku Miejskim – łącznie 56.325,43 zł, z tego: wpływy z usług - odpłatność 
rodziców za dzieci przebywające w Ŝłobku Miejskim – 48.655 zł, odsetki od środków na 
rachunku bankowych –310,60 zł, wpływy z róŜnych dochodów – 7.359,83 zł 
(refundacja kosztów wynagrodzeń z PUP), 

• wpływy z PFRON – 22.382 zł - realizacja przez MOPR, 

• dochody realizowane przez placówki edukacyjnej opieki wychowawczej , przekazane na 
konto UM – 56.010,42 zł, z tego: 



• dochodu z wynajmu pomieszczeń internatów – 24.438,50 zł, 
• wpływy z usług w internatach – 22.711,40 zł 
• odsetki od środków na rachunkach bankowych (SOSZW, Por. Psych.-Pedag.) – 133 zł, 
• wpływy z róŜnych dochodów (SOSZW, internaty) – 8.727,52 zł, 

Dotacje celowe otrzymane z budŜetu Wojewody na realizację zadań zleconych z zakr. 
administracji rządowej – 19.252.222,97 zł, tj. 99,82 %, w strukt.doch. – 10,89%, z tego: 
zadania bieŜące – 19.192.223,37 zł, zadania inwestycyjne – 59.999,60 zł, 
Dotacje celowe otrzymane z budŜetu Wojewody na realizację zadań własnych - bieŜących – 
7.692.007,97 zł, tj. 97,72%, w strukt. doch.– 4,35%, 
Dotacje celowe na zadania bieSące realizowane na podstawie porozumień z organami 
administracji rządowej – 130.356,16 zł, tj. 91,93%, w strukt. doch.- 0.07%, 
 Dotacje celowe otrzymane na zadania realizowane wspólnie – na podstawie porozumień z 
jednostkami samorządu terytorialnego, w kwocie – 1.668.092,27 zł, tj. 100,07% planu; w 
strukt. doch. – 0,94%, na finansowanie zadań: 

• Miejskiej Biblioteki Publicznej – 55.000 zł, 
• Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej – 352.000 zł, 
• Rodzin zastępczych – MOPR - 23.711,31 zł, 
• Domu Dziecka -WPOW – 1.218.070,96 zł, 
• Ośrodka Adopcyjno-Opiekuńczego – 10.540 zł, 
• kursów i praktyk uczniowskich, w zakresie przedmiotów zawodowych (zadanie 

realizowane przez ZSZ Nr 2) – 8.770 zł, 
Środki unijne, w łącznej kwocie – 1.572.210,21 zł, tj. 18,32% planu, w strukt. dochodów – 
0,89%, z tego: na zadania bieŜące - 991.998,02 zł (stypendia unijne – 963.800 zł, Socrates 
Comenius – 28.198,02 zł), na zadania inwestycyjne (drogowe) – 580.212,19 zł, tj. 7,65%, 
Dotacje z funduszy celowych, w łącznej kwocie – 69.716 zł, tj. 95,54% planu, w strukt. 
dochodów – 0,04%, z tego: zadania bieŜące – 48.391 zł, zadania inwestycyjne (PFRON – 
8.135 zł, WFOŚiGW – 13.190 zł) – 21.325 zł, 
Środki otrzymane od pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na 
realizację zadań bieŜących jednostek zaliczanych do sekt. finansów publicznych środki z 
Narodowego Centrum Kultury– bieŜące – 1.149,99 zł, tj. 99,65%, 
Środki na zadania własne pozyskane z innych źródeł (środki z Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej na budowę boiska sportowego przy SP Nr 10) – inwestycyjne – 250.000 zł, tj. 
100,0%, w strukt. doch. 0,14%, 
 Środki pozyskane z Samorządu Województwa Mazowieckiego – 525.646 zł, tj. 51,25%, w 
strukt. doch. 0,30%, z tego: bieŜące – 10.000 zł, inwestycyjne –515.646 zł, 
Subwencje, w łącznej kwocie – 60.918.305 zł, tj. 100,0 % planu, w strukt.doch. – 34,44%, z 
tego: 

• część oświatowa - 54.019.032 zł, tj. 100,0 % planu, w strukt. doch. 30,54% 
• na zadania gminne - 23.757.306 zł, 
• na zadania powiatowe – 30.261.726 zł, 

b/ uzupełnienie subwencji ogólnej – 1.981.115 zł, tj. 100,0% w strukt. doch.1,12%, z tego: 
na inwestycje rozpoczęte przed 1.01.1999 r. – 800.000 zł (budowa drogi Nr 61), środki na 
uzupełnienie dochodów gminy – 954.526 zł, środki na uzupełnienie dochodów powiatu – 
226.589 zł, 
c/ część wyrównawcza dla powiatu - 133.913 zł, tj. 100,0%, str.doch.0,07%, 
d/ część wyrównawcza dla gminy - 101.450 zł, tj. 100,0%, str. doch. 0,06%, 
e/ część równowaŜąca dla gminy – 2.533.464 zł, tj.100,0%, str. doch. 1,43%, 
f/ część równowaŜąca dla powiatu – 2.149.331 zł, tj.100,0%, str. doch. 1,22%, 
Plan wydatków na 2007 rok, w kwocie 162.140.640 zł – uchwalony Uchwałą Nr 25/IV/2007 



Rady Miasta Ostrołęki z dnia 4 stycznia 2007 r., zwiększył się w okresie realizacji budŜetu, 
na skutek zmian wynikających z decyzji ministerialnych, decyzji Wojewody Mazowieckiego 
oraz w wyniku zmian wprowadzonych uchwałami Rady Miasta i zarządzeniami Prezydenta 
Miasta, o kwotę 12.515.598 zł. Po zmianach, plan wydatków na dzień 31 grudnia 2007 roku 
wyniósł kwotę -174.656.238 zł. Wydatki budŜetowe Miasta Ostrołęki, zrealizowane w 2007 
roku, na kwotę –166.631.887,84 zł , tj. 95,41% planu 174.656.238 zł, obejmowały: 
1) zadania gminne, wykonane na kwotę - 118.888.378,72 zł, tj. 94,91 % planu wyd. na zad. 
gminne w kwocie 125.257.614 zł; w strukt. wykon. Wydatków ogółem 71,35%, 
2) zadania powiatowe, wykonane na kwotę – 47.743.509,12 zł, tj. 96.65% planu wyd. na zad. 
powiat. w kwocie 49.396.278 zł; w strukturze wykonanych wydatków 28,65%. W ogólnej 
wielkości zrealizowanych wydatków, kwota przeznaczona na: 

• zadania bieŜące stanowiła – 149.574.998,34 zł, tj. 97,90% planu; w strukturze 
wydatków ogółem – 89,76%, 

• wydatki inwestycyjne – 17.056.889,50 zł, tj. 77,98% planu; w strukturze wydatków 
ogółem 10,24%. 

Struktura zrealizowanych w 2007 roku wydatków przedstawiała się następująco: 
Oświata i wychowanie 41,97 %, Pomoc społeczna 19,84 %, Transport i łączność10,51 %, 
Administracja publiczna 8,28 %, Edukacyjna opieka wychowawcza 4,15 %, Bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 3,96 %, Gospodarka komun. i ochrona środowiska 2,52 
%, Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 2,05 %, Kultura fizyczna i sport 1,79 %, 
Gospodarka mieszkaniowa 1,28%.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Tadeusz Kaczyński – przedstawił swoje przemyślenia dotyczące wydatków 
poniesionych w 2007 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki wraz z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
Prezydentowi Miasta Ostrołęki absolutorium z tytułu wykonania budŜetu miasta Ostrołęki za 
2007 rok,  

      Głosowanie: 
       Za – 19 
       Przeciw – 0 
       Wstrzymało się – 1 

 Uchwała została podjęta. 
 
6. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań zawartych                              

w „Wieloletnim Planie Inwestycyjnym dla miasta Ostrołęki na lata 2007 – 2011” za 
2007 rok, 

Przewodniczący Komisji Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej                    
i Ochrony Środowiska Adam Kurpiowski – przedstawił wniosek Komisji dotyczący 
informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym dla miasta Ostrołęki na lata 2007 – 2011” za 2007 rok. Komisja wnioskowała 
jednomyślnie głosami : 4 za, o jej  przyjęcie bez  poprawek.   
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym dla miasta Ostrołęki na lata 2007 – 2011” za 2007 rok, 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 



       Wstrzymało się – 0 
    Informacja została przyjęta. 

 
 7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                    

w sprawie dochodów własnych jednostek budŜetowych Miasta Ostrołęki, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak -  przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej 
uchwałę w sprawie dochodów własnych jednostek budŜetowych Miasta Ostrołęki. była 
Komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały wnioskowała jednomyślnie głosami  6 za,   
o  jego przyjęcie  bez  poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie dochodów własnych jednostek 
budŜetowych Miasta Ostrołęki, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę                      

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej na prefinansowanie inwestycji 
realizowanej w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego, 

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projketu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki długoterminowej na prefinansowanie inwestycji 
realizowanej w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. 
Komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki wnioskowała 
jednomyślnie głosami 6 za   o  jego przyjęcie  bez  poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki 
długoterminowej na prefinansowanie inwestycji realizowanej w ramach Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
 9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki uchylająca uchwałę                       

w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                
i Gospodarki Wodnej, 

Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak - przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki uchylającej 
uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. Komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały wnioskowała 



jednomyślnie głosami 6 za o jego przyjęcie  bez  poprawek.. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  

         Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki uchylającą uchwałę w sprawie zaciągnięcia poŜyczki                            
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 

 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zaciągnięcia 

poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały wnioskowała jednomyślnie 
głosami 7 za o jego przyjęcie  bez  poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Głosowanie: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - zaproponował, aby punkty od 11 do 15 
były rozpatrywane razem, poniewaŜ dotyczą tego samego tematu, czyli przekształcenia prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności, a głosowane przeprowadzić oddzielnie. 
 

Sprawozdawcą Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska do n/w projektów był Przewodniczący Komisji Pan Adam Kurpiewski. Komisja  

pozytywnie i jednomyślnie na swoim posiedzeniu głosami 4 za, zaopiniowała  przedmiotowe 
projekty  uchwał.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak otworzył dyskusję w tym punkcie.  
         W/w punkcie dyskusja nie została podjęta. 

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości będących w uŜytkowaniu wieczystym OSM), 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adama Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości będących                 
w uŜytkowaniu wieczystym OSM). Komisja pozytywnie i jednomyślnie głosami 4 za 



zaopiniowała projekt uchwały i wnioskowała jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwał Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości będących                           
w uŜytkowaniu wieczystym OSM), 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

bonifikaty (w przypadku sprzedaŜy OSM nieruchomości gruntowych będących w jej 
uŜytkowaniu wieczystym), 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adama Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty (w przypadku sprzedaŜy 
OSM nieruchomości gruntowych będących w jej uŜytkowaniu wieczystym), 
Komisja pozytywnie i jednomyślnie głosami 4 za zaopiniowała projekt uchwały                               
i wnioskowała jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty (w przypadku sprzedaŜy OSM 
nieruchomości gruntowych będących w jej uŜytkowaniu wieczystym),               
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
 13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 50070/2 o pow. 0,2905 ha, poł. W 
Ostrołęce przy ul. Prądzyńskiego), 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adama Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
50070/2 o pow. 0,2905 ha, poł. W Ostrołęce przy ul. Prądzyńskiego), 
Komisja pozytywnie i jednomyślnie głosami 4 za zaopiniowała projekt uchwały                               
i wnioskowała jego przyjęcie bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
50070/2 o pow. 0,2905 ha, poł. W Ostrołęce przy ul. Prądzyńskiego), 



           
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 31355/1 o pow. 0,1699 ha, poł.                      
w Ostrołęce przy ulicy Korczaka), 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adama Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
31355/1 o pow. 0,1699 ha, poł. w Ostrołęce przy ulicy Korczaka). Komisja pozytywnie                    
i jednomyślnie głosami 4 za zaopiniowała projekt uchwały i wnioskowała o jego przyjęcie 
bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
31355/1 o pow. 0,1699 ha, poł. w Ostrołęce przy ulicy Korczaka), 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak  poddał pod głosowanie projekt uchwał 
Rady Miasta Ostrołęki 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 

   Uchwała została podjęta. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia 

bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 51355/2 o pow. 0,0572 ha, poł przy ul. 
Korczaka), 

Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adama Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie Komisji dotyczące projektu 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie 
prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
51355/2 o pow. 0,0572 ha, poł. w Ostrołęce przy ulicy Korczaka). Komisja pozytywnie                    
i jednomyślnie głosami 4 za zaopiniowała projekt uchwały i wnioskowała o jego przyjęcie 
bez poprawek. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak poddał pod głosowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności (dotyczy nieruchomości ozn. Numerem 
51355/2 o pow. 0,0572 ha, poł przy ul. Korczaka), 
 



Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 

   Uchwała została podjęta. 
 

15a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zwolnienia                            
z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu,  

Dyrektor Wydziału GGN Romana GłaŜewska – przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta 
Ostrołęki w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu.  
Mówiła, Ŝe wnioskiem z dnia 25 maja 2007 r. Ostrołęckie Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego Sp. z o.o. wystąpiło do Prezydenta Miasta Ostrołęki o rozwaŜenie moŜliwości 
przekazania aportem na rzecz OTBS Sp. z o.o. nieruchomości gruntowych oznaczonych                
w ewidencji gruntów i budynków miasta Ostrołęki numerami działek: 50596/2 o pow. 0,0544 
ha i 50597/2 o pow. 0,0574 ha połoŜonych przy ul. Bohaterów Warszawy. Działki te leŜą              
w bezpośrednim sąsiedztwie działek: 50596/1 i 50597/1 , na których zostały wybudowane 
budynki mieszkalne wielorodzinne czynszowe połoŜone przy ul. Bohaterów Warszawy 35             
i 37. Na etapie składania przez OTBS Sp. z o.o. wniosku o wydanie decyzji o warunkach 
zabudowy i zagospodarowania terenu dla budowy wymienionych budynków mieszkalnych 
wielorodzinnych, w załoŜeniach do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu „Ławska”, przez działki będące przedmiotem wniosku miała przechodzić ulica 
osiedlowa łącząca się z Aleją Jana Pawła II. W przedłoŜonych przez OTBS Sp. z o.o. 
załoŜeniach do projektu budowlanego została uwzględniona lokalizacja miejsc parkingowych 
dla mieszkańców bloków w przewidywanej ulicy osiedlowej. JednakŜe, zgodnie z wydaną 
decyzją o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu i załoŜeniami do miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, zaistniała konieczność zlokalizowania                              
i wybudowania parkingu na działkach zabudowanych juŜ budynkami mieszkalnymi 
wielorodzinnymi.  Z uwagi na zwiększającą się ilość samochodów i nie wystarczającą ilość 
miejsc parkingowych konieczne jest pozyskanie terenu w celu wybudowania nowego 
parkingu. Najbardziej optymalnym rozwiązaniem było by pozyskanie terenu przylegającego 
do zabudowanych juŜ nieruchomości stanowiących własność OTBS Sp. z o.o. 
Obecnie w Urzędzie Miasta trwają prace nad sporządzeniem miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu „Ławska”, które są na etapie tworzenia projektu 
planu. W projekcie tym działki: 50596/2 i 50597/2 połoŜone są na terenie zabudowy 
mieszkaniowej wielorodzinnej – został zmieniony pierwotny przebieg drogi osiedlowej. 
Zgodnie z opinią Wydziału Architektury i Budownictwa istnieje moŜliwość zorganizowania 
na działkach: 50596/2 i 50597/2 miejsc postojowych dla obsługi budynków mieszkalnych 
wielorodzinnych połoŜonych przy ul. Bohaterów Warszawy 35 i 37.  Przedmiotowe działki 
stanowią własność Miasta Ostrołęki, a prawo własności na rzecz Miasta zostało ujawnione            
w księdze wieczystej Nr KW 01O/00067027/3. W celu rozwiązania problemu związanego ze 
zwiększeniem miejsc parkingowych mieszkańcom budynków mieszkalnych wielorodzinnych 
połoŜonych przy ul. Bohaterów Warszawy 35 i 37, przy piśmie z dnia 9 listopada 2007r. Nr 
GGN.72240-2-1/07 zaproponowano ustanowienie na przedmiotowych nieruchomościach 
nieodpłatnego, na czas nieoznaczony ograniczonego prawa rzeczowego – uŜytkowania. 
ObciąŜenie nieruchomości prawem uŜytkowania oznacza przyznanie prawa do jej uŜywania i 
pobierania z niej poŜytków. UŜytkowanie jest prawem niezbywalnym, a więc nadal 
właścicielem tej nieruchomości pozostanie Miasto Ostrołęka. Przy uchwale Nr 24/V/2007 
Rady Nadzorczej OTBS Sp. z o.o. w sprawie opinii do wniosku zarządu dot. ustanowienia na 
rzecz OTBS Sp. z o.o. ograniczonego prawa rzeczowego uŜytkowania na nieruchomości 
stanowiącej własność Miasta Ostrołęki, Rada Nadzorcza pozytywnie zaopiniowała obciąŜenie 



działek 50596/2 i 50597/2 ograniczonym prawem rzeczowym uŜytkowania na rzecz OTBS 
Sp. z o.o. W dniu 17 kwietnia 2008r. weszła w Ŝycie uchwała Nr 154/XXVI/2008 Rady 
Miasta Ostrołęki z dnia 10 stycznia 2008r. w sprawie określania zasad nabywania, zbywania i 
obciąŜania nieruchomości oraz ich wydzierŜawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony. Zgodnie z powołaną uchwałą nieruchomości 
stanowiące własność Miasta Ostrołęki mogą być m.in. przedmiotem oddania w uŜytkowanie 
na czas nieoznaczony. JednakŜe, zgodnie z art. 37 ust. 1 i 4 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami przy zawieraniu umów uŜytkowania, najmu lub dzierŜawy na czas 
oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony, wojewoda albo odpowiednia rada lub 
sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych 
umów. PoniewaŜ Ostrołęckie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. jest spółką 
Miasta Ostrołęki , zaproponowano odstąpienie z obowiązku zawarcia umowy nieodpłatnego 
uŜytkowania nieruchomości, z przeznaczeniem na wybudowanie parkingu przez OTBS        
Sp. z o.o. Po podjęciu uchwały przez Radę Miasta Ostrołęki w przedmiocie sprawy, 
Prezydent Miasta Ostrołęki podejmie czynności zmierzające do ustanowienia uŜytkowania w 
formie aktu notarialnego. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze 
przetargu,  
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie 

Miasta Ostrołęki na 2008 rok, 
Sprawozdawca Komisji BudŜetu i Finansów Ewa śebrowska-Rosak – przedstawiła 
sprawozdanie Komisji dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian     
w budŜecie Miasta Ostrołęki na 2008 rok. Komisja w wyniku rozpatrzenia projektu uchwały 
wnioskowała jednomyślnie głosami 7 o jego przyjęcie z autopoprawką. Jednocześnie Komisja 
na posiedzeniu podjęła wniosek głosami 5 za, przy 1 wstrzymującym się, przeciwnych nie 
było, Ŝeby Prezydent Miasta podjął wszelkie starania odnośnie pozyskania środków na 
pokrycie brakującej dotacji na podwyŜki dla nauczycieli. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – mówił o autopoprawce zgłoszonej przez Prezydenta 
dotyczącej zwiększenia środków finansowych na postawienie sceny na osiedlu Centrum. 
Zgłosił wniosek o rozwaŜenie moŜliwości wycofania tego punktu z autoporawki gdyŜ w tym 
momencie koszt postawienia tej sceny jest zdecydowanie za duŜy.  
Prezydent Miasta Janusz Kotowski – powiedział, Ŝe jeŜeli radni tak zdecydują to istnieje 
taka moŜliwość Ŝeby głosować autopoprawkę bez tego punktu, tylko wówczas trzeba się 
zastanowić co dalej z tą sceną, poniewaŜ za pieniądze, które są w budŜecie na te zadanie nie 
wystarczą.  
Radny Rafał Dymerski – mówił, Ŝe w mieście nie ma sceny na tyle duŜej Ŝeby wszystkie 
zespoły mogły na niej występować. śe ta scena nie będzie słuŜyć jemu tylko mieszkańcom. 
Radna Ewa Źebrowska-Rosak – powiedziała, Ŝe moŜna by się zastanowić nad 
postawieniem mniejszej sceny. 



Radny Dariusz Bralski – powiedział, Ŝe koszt tej sceny jest rzeczywiście w tej chwili zbyt 
duŜy i zamiast na scenę dokładać to z tych pieniędzy moŜna np. załoŜyć klimatyzację                   
w biurach w Urzędzie Miasta bo w okresie letnim urzędnicy nie mają zbyt ciekawie w pracy. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez radnego Macieja Kleczkowskiego. 
Głosowanie: 
Za – 11 
Przeciw – 6 
Wstrzymało się – 2 
Wniosek został przyjęty. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmian w budŜecie Miasta Ostrołęki na 2008 rok wraz z 
autopoprawką bez punktu dotyczącego sceny na osiedlu Centrum. 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki  

„Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Pani Alinie Barbarze Nowis, 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Rafał Dymarski – przeczytał sprawozdanie Komisji dotyczące nadania 
odznaki dla Pani Aliny Barbary Nowis. (załącznik do protokołu) 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Pani 
Alinie Barbarze Nowis, 
Głosowanie: 
Za – 17 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki  

 „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Zbigniewowi Michałowi Tańskiemu, 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Rafał Dymarski – przeczytał sprawozdanie Komisji dotyczące nadania 
odznaki Panu Zbigniewowi Michałowi Tańskiemu (załącznik do protokołu). 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu 
Zbigniewowi Michałowi Tańskiemu, 
Głosowanie: 
Za – 16 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 



 
 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki  

  „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Andrzejowi Jabłońskiemu, 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Rafał Dymarski – przeczytał sprawozdanie Komisji dotyczące nadania 
odznaki Panu Andrzejowi Jabłońskiemu (załącznik do protokołu). 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu 
Andrzejowi Jabłońskiemu, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki  

„Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu Czesławowi Leszkowi Sokollowi, 
Sprawozdawca Miejskiej Komisji ds. Nadania Odznaki Honorowej „Za zasługi dla 
miasta Ostrołęki” Rafał Dymarski – przeczytał sprawozdanie Komisji dotyczące nadania 
odznaki Panu Czesławowi Leszkowi Sokollowi (załącznik do protokołu). 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie nadania odznaki „Za zasługi dla miasta Ostrołęki„ Panu 
Czesławowi Leszkowi Sokollowi, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
20a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. skargi Lucjana Suchonia/ 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe wszyscy radni otrzymali 
treść odpowiedzi na skargę Pana Lucjana Suchonia więc mogli się z nią zapoznać. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. 
skargi Lucjana Suchonia/ 
Głosowanie:  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
 



20b. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. skargi skarga Mieszkańców osiedla 
Łęczysk  i Sienkiewicza/ 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe wszyscy radni otrzymali 
treść odpowiedzi na skargę mieszkańców osiedla Łęczysk i Sienkiewicza więc mogli się z nią 
zapoznać. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. 
skargi skarga Mieszkańców osiedla Łęczysk  i Sienkiewicza/ 
Głosowanie:  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
20c. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. skarga Rady Osiedla Leśne oraz 
mieszkańców osiedla Leśne/ 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – powiedział, Ŝe wszyscy radni otrzymali 
treść odpowiedzi na skargę Rady Osiedla Leśne oraz mieszkańców osiedla, więc mogli się              
z nią zapoznać. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta /dot. 
skarga Rady Osiedla Leśne oraz mieszkańców osiedla Leśne/ 
Głosowanie:  
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
21. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań określonych 

w ustawie z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości                             
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst jedn. Dz. U. z 2007 r. Nr 70, poz. 473 ze zm.) 
za rok 2007, 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Magdalena 
Jaworowska – przedstawiła wniosek Komisji dotyczący informacji Prezydenta Miasta 
dotyczącej realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 października 1982 roku                
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst jedn. Dz. U. z 2007 r. 
Nr 70, poz. 473 ze zm.) za rok 2007. Komisja pozytywnie rozpatrzyła przedmiotową 
informację głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Irena Nosek - przedstawiła wniosek Komisji dotyczący 
informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 
października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst 
jedn. Dz. U. z 2007 r. Nr 70, poz. 473 ze zm.) za rok 2007. Komisja pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotową informację głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie.  



Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta dotyczącą realizacji zadań określonych w ustawie z dnia 26 października 
1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst jedn. Dz. U. 
z 2007 r. Nr 70, poz. 473 ze zm.) za rok 2007, 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Informacja została przyjęta.  
 
21. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji ustawy prawo 

działalności gospodarczej oraz ustawy o swobodzie gospodarczej z zakresu ewidencji 
działalności gospodarczej za 2007 rok, 

Przewodniczący Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adam Kurpiewski – przedstawił wniosek Komisji w sprawie informacji 
Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji ustawy prawo działalności gospodarczej oraz ustawy 
o swobodzie gospodarczej z zakresu ewidencji działalności gospodarczej za 2007 rok. 
Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej informacji, która została przyjęta jednomyślnie 
głosami 4 za. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta dotyczącą realizacji ustawy prawo działalności gospodarczej oraz ustawy       
o swobodzie gospodarczej z zakresu ewidencji działalności gospodarczej za 2007 rok, 
Głosowanie: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Informacja została przyjęta.  
 
21. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej zamówień publicznych 

udzielonych przez Miasto Ostrołęka w 2007 roku, 
Przewodniczący Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adam Kurpiewski – przedstawił wniosek Komisji w sprawie informacji 
Prezydenta Miasta dotyczącej zamówień publicznych udzielonych przez Miasto Ostrołęka           
w 2007 roku. Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej informacji, która została przyjęta 
jednomyślnie głosami 4 za. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Tadeusz Kaczyński – zapytał w jakich trybach są udzielane zamówienia, bo                    
z informacji wynika, Ŝe są to tylko przetargi nieograniczone. 
Kierownik Biura ZP Katarzyna Sobkowska-Wiśniewska – mówiła, Ŝe załoŜenie jest takie 
Ŝeby wszystkie postępowania o udzielenie zamówienia były przeprowadzone w procedurze 
otwartej. Po ogłoszeniu postępowania zgodnie z ustawą PZP była moŜliwość złoŜenia ofert 
przez kaŜdego z wykonawców.  
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta dotyczącą realizacji ustawy prawo działalności gospodarczej oraz ustawy o 
swobodzie gospodarczej z zakresu ewidencji działalności gospodarczej za 2007 rok, 
Głosowanie: 
Za – 15 



Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Informacja została przyjęta.  
 
24. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji zadań w zakresie 
promocji Miasta i współpracy partnerskiej w 2007 roku oraz zamierzenia na rok 2008, 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Rochowicz – przedstawiła wniosek Komisji 
dotyczący realizacji zadań w zakresie promocji Miasta i współpracy partnerskiej w 2007 roku 
oraz zamierzenia na rok 2008. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – poddał pod głosowanie informację 
Prezydenta Miasta dotyczącą realizacji zadań w zakresie promocji Miasta i współpracy 
partnerskiej w 2007 roku oraz zamierzenia na rok 2008, 
Głosowanie: 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Informacja została przyjęta.   
 
25. Przyjęcie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności w okresie  

od 1 do 31 marca 2008 roku. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Maciej Kleczkowski – wspomniał o wniosku jaki został przegłosowany na Komisji 
Sportu i Turystyki dotyczący budowy boisk ze sztuczną nawierzchnią i oświetleniem. Zapytał 
czy coś wiadomo w tej sprawie.  
Dyrektor IFE Mieczysław HendoŜko – powiedział, Ŝe zgodnie z zapisem w budŜecie miasta 
inwestycja przewidziana jest do realizacji w latach 2008-2009. Środki finansowe 
przeznaczone na wykonanie prac przewidzianych na rok 2008 wynoszą 1 mln zł., natomiast 
na rok 2009 2 mln 650 tys. 
 
26. Informacja o złoŜonych interpelacjach i odpowiedziach udzielonych przez 

Prezydenta Miasta. 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak – przeczytał interpelacje złoŜone                      
w Wydziale Organizacji i Obsługi Rady przez radnych oraz odpowiedzi udzielone przez 
Prezydenta. 
 
27. Oświadczenia Radnych. 
 
28. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta. 
 
29. Sprawy róŜne. 
 
30. Zakończenie obrad XXX sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Maciak - zakończył obrady XXX sesji Rady Miasta 
Ostrołęki. 
Sesja trwała 6 godzin.  
 
 



 
Sporządzili:                                                                                                  Przewodniczył:  
 

Wojciech Andersz 
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                                                                                                                    Ostrołęki 
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